

PROTOKOŁ Nr XXII/08
z sesji Rady Gminy Dębica Kaszubska
z dnia 10 października 2008 roku

W sesji udział wzięli:

- | | |
|---------------------------------|--|
| a/ jedenastu radnych Rady Gminy | - nieobecni: M. Mnich, B. Rębas,
M. Szumski |
| b/ Wójt Gminy | - Eugeniusz Dańczak |
| c/ Sekretarz Gminy | - Iwona Wójcik |
| d/ Skarbnik Gminy | - Marek Malinowski |
| e/ Dyrektor Zespołu Szkół | - Sławomir Miluski |
| f/ Kierownik OPS | - Krystyna Szustak |

Porządek obrad:

1. Sprawy regulaminowe:
 - a/ otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad,
 - b/ przyjęcie porządku obrad,
 - c/ przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.
2. Sprawozdanie Wójta z działalności między sesjami i wykonania uchwał oraz informacja z wykonania budżetu za I półrocze 2008 r.
3. Sprawozdanie z działalności Komisji Rady za okres za okres między sesjami:
 - a) Komisji Kultury, Oświaty, sportu i Turystyki,
 - b) Komisji Rewizyjnej,
 - c) Komisji Budownictwa, Rolnictwa i Rozwoju Gospodarczego.
4. Przyjęcie planu zbywania, nabywania nieruchomości na terenie Gminy Dębica Kaszubska.
5. Podjęcie uchwały w sprawie:
 - a) zmian w budżecie gminy na rok 2008,
 - b) ustalenia procedury uchwalania budżetu gminy oraz rodzaju i szczegółowości materiałów informacyjnych towarzyszących projektowi uchwały budżetowej.
 - c) wygaśnięcia mandatu Radnego Gminy Dębica Kaszubska Leszka Młyńskiego,
 - d) wyrażenia zgody na nieodpłatne przejęcie na własność nieruchomości z zasobu Agencji Nieruchomości Rolnych do zasobu mienia komunalnego Gminy Dębica Kaszubska.
6. Debata dotycząca dalszego funkcjonowania Gminnego Ośrodka Kultury w Dębicy Kaszubskiej.
7. Interpelacje radnych.
8. Wolne wnioski, zapytania i informacje.
8. Odpowiedzi Wójta na interpelacje i zapytania zgłoszone w trakcie sesji.
9. Zamknięcie obrad.

Przebieg sesji:

Ad.1

a/

Przewodniczący Rady Gminy Marian Adamowicz powitał Radnych i gości przybyłych na sesję. Następnie dokonał otwarcia sesji Rady Gminy stwierdzając prawomocność obrad. Otwarcia dokonał o godz.10⁰⁵ w Sali konferencyjnej Urzędu Gminy.

b/

Przewodniczący Rady Gminy Marian Adamowicz poinformował, że przebieg sesji zawarty jest w porządku obrad, który został przesłany Radnym. Przewodniczący zwrócił się z pytaniem czy są uwagi do przedstawionego porządku obrad.

Nie wniesiono uwag do porządku obrad.

Przewodniczący Rady Marian Adamowicz zarządził głosowanie nad przyjęciem porządku obrad.

W wyniku głosowania porządek został jednogłośnie przyjęty jednogłośnie /11 za/.

c/

Do protokołu z poprzedniej Sesji uwag nie wniesiono. W wyniku głosowania protokół został przyjęty jednogłośnie /11 za /.

Ad 2

Przewodniczący Rady Marian Adamowicz poprosił Wójta Gminy o złożenie sprawozdania z działalności między Sesjami.

Wójt Gminy złożył sprawozdanie z działalności za okres od 28 sierpnia 2008 r. do 10 października 2008r. / sprawozdanie stanowi załącznik Nr 1 do protokołu/.

Przewodniczący Rady Gminy Marian Adamowicz otworzył dyskusję nad sprawozdaniem.

Radna U. Frankowska zwróciła się z pytaniem dotyczącym zakresu zgłoszonych do Wojewódzkiego Zarządu Dróg prac dotyczących modernizacji drogi krajowej 210 oraz czy sprawa, która toczy się przed sądem dotyczy pana Knittra.

Radczynie Prawna wyjaśniła, że dotyczy to tego podatnika. Sprawa jeszcze się nawet nie rozpoczęła, gdyż każde posiedzenie zaczyna się od złożenia wniosku formalnego przez powoda. Ostatnio złożył wniosek formalny o wyłączenie z rozprawy wszystkich sędziów z Sądu w Słupsku.

Wójt wyjaśnił, że na te rozprawy jeździ z obowiązku, gdyż każda nieobecność jest karana. Czekają z niecierpliwością na rozstrzygnięcia.

Odnosząc do modernizacji drogi 210 wyjaśnił, że Gmina opracowała projekt za 30 tys., który kompleksowo ujmuje wszystkie przewidywane prace na tej drodze łącznie z budową azylu, 2 zatok autobusowych. Spotkali się z przedstawicielami ZDW w celu omówienia związanych z tym projektem zagadnień. Na terenie naszej Gminy cały odcinek tej drogi wymaga rozwiązań sądzi, że zgodnie z hasłem Premiera Schetyny uda nam się wymóc na zarządzie te prace. ZDW o tę drogę na terenie

naszej Gminy w ogóle nie dba. Wykonywane są drobne prace kosmetyczne, a ruch na tej drodze jest bardzo duży. My jako Gmina posiadamy środki na remont naszych dróg. Do 15 października wniosek-projekt zostanie złożony w siedzibie Zarządu Dróg Wojewódzkich celem ujęcia tego wniosku w zadaniach Zarządu, w 2009 roku. Odbył rozmowy z radnymi Sejmiku Wojewódzkiego i posiada informacje, że w Urzędzie Marszałkowskim są środki, które pozwoliły by na poprawę stanu drogi a za razem bezpieczeństwa osób z niej korzystających.

Radna J. Karaś prosi o przybliżenie zakresu współpracy z Prezydentem Miasta Słupska. Czy rozmowy dotyczyły konkretnych planów, czy jest to początek rozmów w sprawie nawiązania takiej współpracy.

Wójt poinformował, że było to pierwsze takie spotkanie. Obecnie nie mamy żadnych konkretnych propozycji. Z uwagi na brak miejsca w Słupsku chcemy być otwarci na ich propozycję. Mamy tereny pod inwestycje którymi oni mogą być zainteresowani. W Starostwie odbyło się spotkanie w sprawie ubiegania się o mienie z zasobów Skarbu Państwa. Chcemy w ten sposób pozyskać grunty od Dębnicy Kaszubskiej w kierunku Słupska. Są pewni jako inwestor, a plany zakładają tam tereny pod inwestycje. Jako Wójt widzi rozwój Dębnicy Kaszubskiej przez inwestycje. Rozwój inwestycji przyczyni się do wzrostu wpływów z podatków. Obecnie Iberolika podpisała porozumienie z NW Skarszów i w maju 2010 ma popłynąć pierwszy prąd z elektrowni wiatrowych, które mają być usytuowane w tamtym terenie. Ferma ma być usytuowana na rubieżach i nie budzi oporu mieszkańców. Nasze wpływy z tego tytułu szacujemy na ok. 50 – 60 tys. zł. od wiatraka.

Radny P. Pałubicki prosi o informacje dotyczące postępu planowanych prac przy budowie II etapu kanalizacji i z jakich środków.

Wójt poinformował, że do 31.10 jest termin składania wniosków na dofinansowanie. Obecnie dopinamy wszystkie formalności od strony dokumentacji. Biorąc pod uwagę dotychczasowe działania przypuszcza, że w roku bieżącym te wnioski nie będą rozpatrzone. Jesteśmy zainteresowani, by jak najszybciej wejść z pracami w tym zakresie, gdyż do końca 2009 roku musimy uporządkować gospodarkę wodno-ściekową w Motarzynie. Ta sytuacja nas ponagla, gdyż w przypadku braku realizacji czekają nas wysokie kary. Zadania mają być realizowane zgodnie z przyjętym harmonogramem. Inwestycja ma być realizowana w ramach RPO. Trudno przewidzieć jaką kwotę otrzymamy. Na pozostałą kwotę planowane jest zaciągnięcie pożyczki z Banku Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej.

Radny K. Olech zwrócił uwagę na niedoróbki przy pracach przy budowie ulic gminnych w Dębnicy Kaszubskiej tj. ul. Jagiełły, Młyńskiej i Sportowej. Wie, że dokonano częściowego odbioru prosi by przy całkowitym odbiorze zwrócić uwagę na wyeliminowanie ich (pozostawiane palety, gruz, ziemia, złe odprowadzenie wody, stan chodników).

Wójt wyjaśnił, że wykonawca jest na terenie gminy, wykonuje zlecenia osób fizycznych. Na ukończeniu jest jeszcze ulica Młyńska, rozmawiamy jeszcze z tym wykonawcą w sprawie dodatkowych prac. Na razie jesteśmy zadowoleni z jakości tych prac. Te prace jeszcze nie są zakończone. Podziękował za odpowiedź na co zwrócić uwagę przy odbiorze końcowym, gdyż chce by wszyscy byli usatysfakcjonowani z tych robót i zapewnił, że będzie egzekwował od wykonawcy usunięcia wszystkich stwierdzonych usterek.

Radny K. Olech poinformował, że będzie trzymał Wójta za słowo, gdyż nie chce by było tak samo jak z poprzednimi pracami wykonywanymi na drogach, że pozostaje wiele usterek, które nie wiadomo kto ma usunąć. Prosi także o informację, czy do przetargu na autobus zgłosiły się jakieś firmy.

Wójt poinformował, że została przyznana nam dotacja z PFRON. Ogłoszono przetarg. W I przetargu zgłaszające się firmy nie spełniły naszych oczekiwań. Jesteśmy zainteresowani zakupem autobusu, ale z możliwością rozłożenia naszej części na raty na kilka lat. Na dzień dzisiejszy mamy ofertę KAPENY Słupsk, która proponuje nam autobus czeski i wyraża wolę rozłożenia należności na raty. Pozostałe firmy nie zaakceptowały tego warunku.

Radny K. Olech zwrócił uwagę na fakt, że ten autobus jest bardzo potrzebny, gdyż tabor, którym dysponuje szkoła ze względu na stan dróg jest w złym stanie. Prosi także o przybliżenie tematu związanego z boiskiem w Krzywaniu.

Wójt poinformował, że w Krzywaniu z inicjatywy mieszkańców wybudowano boisko do piłki koszykowej. To boisko nie jest pełno wymiarowe. Spełnia zarazem funkcję placu sportowo-rekreacyjnego. Jego zdaniem boisko wystarcza na potrzeby lokalnej społeczności a zwłaszcza młodzieży.

Radna J. Leczak uważa, że należało zrobić boisko pełno wymiarowe. Była by to wykonana porządnie praca.

Radny K. Olech uważa, że nie powinniśmy skupiać się tylko na dzieciach i młodzieży, nie powinniśmy także zapominać o dorosłych.

Przewodniczący rady M. Adamowicz prosi o przedstawienie planów dotyczących stadionu w uwzględnieniu planowanych prac na 2009 rok oraz środków.

Wójt stwierdził, że stan techniczny tego stadionu wymaga modernizacji. Ten temat przewija się od dawna. Na ten cel z środków zewnętrznych możemy pozyskać 600 tys. złoty. I etapem modernizacji jest budowa boisk w ramach programu ORLIK oraz budynku szatni. Te prace są już rozpoczęte. Planowany zakres modernizacji jest szeroki i obejmuje budowę nawierzchni (murawa), ławek dla kibiców, chciało by się także by powstał stadion lekkoatletyczny, oświetlenie. Obecnie wykonana jest dokumentacja. Czekamy na ogłoszenie naborów projektów. Sądzi, że takie odbędą się w przyszłym roku.

Przewodniczący Rady M. Adamowicz zwrócił się z pytaniem, czy w przypadku nie uzyskania środków z zewnątrz planowana są jakieś prace z własnych środków.

Wójt jest zdania, że na ten cel uda się pozyskać środki. Decydenci znają nasze potrzeby w tym zakresie i liczy na ich przychylność zgodnie z wcześniejszymi obietnicami. Generalnie nie tylko stadion w Dębnicy wymaga nakładów, ale na remonty boisk i obiektów towarzyszących (szatnie) liczą pozostałe miejscowości, w których funkcjonują kluby sportowe. Na dzień dzisiejszy brak konkretów jednak po wszystkich przeprawach z Orlikiem jest optymistą i uważa, że do wytrwałych świat należy.

Skarbnik poinformował, że w Urzędzie Marszałkowskim stworzono przychylny klimat dla inicjatyw naszej gminy. Z informacji, które posiada termin składania wniosków obejmujących prace na stadionach ustalono na marzec 2009 roku. Obecnie także prowadzimy w tym temacie rozmowy. Znaleźliśmy firmę z Chojnic, która za 25-30 tys. może dokonać regeneracji nawierzchni płyty boiska. Jeżeli nie uda nam się pozyskać środków z zewnątrz na ten cel, to będziemy rozpoczynać prace z własnych środków. Przewodniczący rady M. Adamowicz prosi o informacje w sprawie kontroli wywozu nieczystości na terenie gminy.

Wójt poinformował, że w związku z wywozem przez Gminę nieczystości segregowanych spora część gospodarstw domowych zerwała umowy z odbiorcami nieczystości.

Skarbnik poinformował, że wcześniej Gmina za wywóz nieczystości płaciła 3,5 – 5 tys. a obecnie rachunki wynoszą w granicach 10 – 12 tys.

Wójt zauważył, że radni czują temat i zgłaszają swoje uwagi w tym zakresie. Część społeczeństwa uważa, że nie wytwarza odpadów i zrywa umowy. Prawda jest taka, że nie wszystkie odpady można spalić. Trwają akcje uświadamiające, które są prowadzone już od młodzieży szkolnej. Na następną sesję będzie starał się przygotować uchwałę obligującą gospodarstwa domowe do wywozu nieczystości przynajmniej raz na trzy miesiące.

Przewodniczący Rady M. Adamowicz uważa, że nie ma takiej potrzeby, gdyż z odbiorcą można zawrzeć umowę, że wywóz następuje na zgłoszenie telefoniczne. Wójt przypomniał, że w naszym regulaminie funkcjonuje zapis, że wywóz odpadów odbywać się będzie raz na 2 miesiące. Odstąpienie od kontroli w tym zakresie powoduje, że ludzie bagatelizują ten temat. Część mieszkańców nie potrafi usprawiedliwić swojej decyzji o zerwaniu umowy i większość ponownie zawiera nowe umowy na wywóz nieczystości. Faktem jest także to, że śmieci porzucane przy drogach, to nie są śmieci naszych mieszkańców. Staramy się porządkować nie tylko te sprawy ale na przykład dzisiaj odbierane są przez ANIMALS z Gdyni psy ze Starnic od mieszkańca, który posiada ich dużo i nie zapewnia im godziwych warunków. Stan tych zwierząt jest zły. Takie działania to proces długotrwały. Wprowadzając podatek od psów miałem nadzieję, że spowoduje to podniesienie świadomości i odpowiedzialności za te zwierzęta przez właścicieli.

Radczynie poinformowała, że odbiór psów jest przeprowadzony na podstawie oświadczenia właściciela, i że Gmina w tym przypadku nie jest stroną.

Przewodniczący Rady M. Adamowicz zwrócił się z pytaniem czy kontrola w tym zakresie zostanie zakończona w najbliższym okresie i czy organ Wójta na następną sesję może przygotować sprawozdanie z jej przebiegu.

Wójt poinformował, że kontrolą mają być objęte wszystkie miejscowości Gminy i z uwagi na zapewnienie obecności podczas kontroli funkcjonariusza posterunku uważa, że miesiąc grudzień jest bardziej pewny.

Przewodniczący Rady M. Adamowicz zwrócił się z zapytaniem, czy inwestorzy elektrowni wiatrowych z Łabiszewa mają uzgodnienia z Zakładem Energetycznym w sprawie odbioru wytworzonej energii.

Wójt poinformował, że mają na obecnym etapie tylko uzgodnienia co do gruntów. Dalszych uzgodnień na razie nie mają. Z informacji jakie posiada to ok.40 elektrowni wiatrowych może mieć zapewniony odbiór energii, pozostałe będą zmuszone do budowy linii przesyłowych. W Polsce za kilka lat z uwagi na zmieniające się warunki klimatyczne może grozić brak energii elektrycznej.

Radni nie wnieśli więcej uwag do sprawozdania Wójta.

Iwona Wójcik – Sekretarz Gminy przedstawiła sprawozdanie z wykonania uchwał / załącznik Nr 2 do protokołu/.

Przewodniczący Rady Marian Adamowicz otworzył dyskusję nad sprawozdaniem.

Radni nie wnieśli uwag do sprawozdania.

Marek Malinowski – Skarbnik Gminy poinformował, że sprawozdanie z wykonania budżetu za I półrocze 2008 roku Zarządzenie Wójta Gminy Nr OG/132 /2008 z dnia 29 sierpnia 2008 r./ było omawiane na posiedzeniach poszczególnych komisji i uzyskało pozytywną opinię. Poprosił radnych o składanie pytań jeżeli pozostały jeszcze jakieś sprawy wymagające uzupełnienia lub wyjaśnienia.

Radni nie wnieśli żadnych dodatkowych uwag do sprawozdania.

Ad 3

Przewodniczący Rady Marian Adamowicz poprosił Przewodniczących Komisji Rady o złożenie sprawozdania z działalności między sesjami.

a/

Przewodnicząca Komisji Kultury, Oświaty, Sportu i Turystyki Jadwiga Karaś poinformowała, że jej komisja w okresie międzysesyjnym spotkała się na trzech posiedzeniach komisji, na których omawiano sprawy związane ze sposobem pozyskiwania środków unijnych na zadania związane z rozwojem gminy, zapoznano się z przebiegiem wypoczynku dzieci i młodzieży w okresie wakacji, organizacją dowozu i dożywiania dzieci oraz opiniowaniem uchwał na sesję.

Materiały dostępne są w protokołach w teczce komisji w biurze rady.

Przewodniczący Rady Marian Adamowicz otworzył dyskusję nad sprawozdaniem komisji.

Wójt uważa, że przy obecnym systemie dożywiania wprowadza się podział wśród dzieci i one wstydzą się jeść przygotowywane dla nich posiłki. Namawia rodziców pozostałych dzieci by kupowali posiłki w szkołach dla dzieci.

Przewodniczący Rady Marian Adamowicz uważa, że Gmina mało składa wniosków o pozyskanie środków z zewnątrz. Uważa, że pozyskane fundusze są mizerne jak na 3 osoby, które się tym tematem zajmują.

Wójt stwierdził, że nie zgadza się ze zdaniem Przewodniczącego. Gmina jest wyróżniana w ilości składanych wniosków. W powiecie słupskim jesteśmy na I miejscu. Zatrudnieni w tej komórce są dobrzy pracownicy. Wnioski nie są odrzucane ze względów proceduralnych. W innych gminach pisanie wniosków zleca się wyspecjalizowanym firmom. Jak wszyscy wiedzą w każdym projekcie wymagany jest udział własny. Wiemy jaki możemy wnieść udział z uwagi na sytuację finansową gminy. W pierwszej kolejności musimy zabezpieczyć środki na przyszłe zadania inwestycyjne. Wnoskujemy o rzeczy konkretne. Jeżeli jest możliwość i znajdujemy środki na udział własny to składamy wnioski. Nie twierdzi, że nie ma lepszych od naszej gminy, ale sam podział także zawsze budzi zastrzeżenia gdyż te gminy, które są bliżej Gdańska traktowane są priorytetowo, a my po macoszemu. Ten temat jest bardzo często poruszany i krytykowany.

Przewodniczący Rady Marian Adamowicz zauważył, że na 1 pracownika tej komórki przypada 1 wniosek na miesiąc. Nie mówi o przyczynach, ale twierdzi, że to mało.

Wójt uważa, że pisanie wniosków jest trudną umiejętnością. Jeden pracownik zajmuje się tylko pisaniem wniosków. Pozostali mają dodatkowe czynności takie jak: drogownictwo (inwestycje w tym zakresie, ewidencja, inwentaryzacja dróg gminnych itp.), promocja, przetargi. Jeżeli będzie konieczność to te osoby zostaną przesunięte tylko do pisania wniosków. Pozyskiwanie środków z zewnątrz jest dla nas priorytetem. Państwo macie prawo do własnych ocen.

J. Karaś Przewodnicząca Komisji poinformowała, że komisja wnikliwie analizowała ten temat i pozytywnie ocenia podejmowane działania w tym zakresie przez osoby piszące wnioski. Składane przez urząd projekty nie są odrzucane z przyczyn formalnych.

Więcej uwag nie wniesiono.

b/

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Bogdan Rębas poinformował, że komisja w okresie międzysesyjnym spotkała się na jednym posiedzeniu komisji, na którym opiniowano materiały na sesję. Ustalenia członków komisji będą podawane przy omawianiu poszczególnych uchwał.

Przewodniczący Rady Marian Adamowicz otworzył dyskusję nad sprawozdaniem Komisji Rewizyjnej.

Radni nie wnieśli uwag do sprawozdania.

c/

Zastępca Przewodniczącego Komisji Rolnictwa, Budownictwa i Rozwoju Gospodarczego Agnieszka Łomża poinformowała, że komisja spotkała się na 2 posiedzeniu, na którym omawiano sprawozdanie z wykonania budżetu za I półrocze 2008 roku oraz opiniowano materiały na sesję Rady Gminy. Ustalenia członków komisji będą podawane przy omawianiu poszczególnych uchwał.

Przewodniczący Rady Marian Adamowicz zwrócił się z pytaniem czy są uwagi do sprawozdania.

Radna J. Karaś prosi o zapoznanie z ustaleniami w sprawie wiatraków.

Wójt Gminy poinformował, że złożony przez firmę projekt zawierał niekorzystne rozwiązania dla Gminy. Po negocjacjach te elementy zostały odrzucone.

A. Łomża poinformował, że nie udało się uzyskać informacji o jakie tereny chodzi. Obecna umowa pozwala firmie na podejmowanie działań w celu pozyskiwania środków. Na razie brak szerszej wiedzy w tym zakresie. Przedstawiona umowa została odrzucona a podpisano umowę wstępną uwzględniającą wniesione poprawki. Więcej uwag nie wniesiono.

Ad. 4

Przewodniczący Rady Marian Adamowicz poprosił Wiceprzewodniczącego Rady Krzysztofa Olech o przedstawienie Planu zbywania, nabywania nieruchomości na terenie gminy Dębica Kaszubska z dnia 25.09.2008 r. /załącznik Nr 3 do protokołu/.

Przewodniczący Rady Marian Adamowicz poinformował, że Plan był opiniowany na posiedzeniu wspólnym komisji w dniu 09.10.2008 r. i otrzymał pozytywną opinię.

Zwrócił się z pytaniem czy Radni mają jakieś dodatkowe uwagi do planu.

Nie wniesiono żadnych uwag.

Przewodnicząca Rady Marian Adamowicz zarządziła głosowanie nad Planem zbywania, nabywania nieruchomości na terenie gminy Dębica Kaszubska z dnia 25.09.2008r.

W wyniku głosowania plan zbywania nieruchomości został przyjęta jednogłośnie (9 za).

/ przy głosowaniu nieobecni: A. Łomża, R. Knitter/.

Ad 5

a/

Przewodniczący Rady Marian Adamowicz poprosił Wiceprzewodniczącego Rady Krzysztofa Olecha o przedstawienie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na rok 2008,

Wiceprzewodniczący Rady odczytał projekt uchwały (załącznik Nr 4 do protokołu). Przewodniczący Rady Marian Adamowicz poinformował, że projekt uchwały był opiniowany na posiedzeniach poszczególnych komisji w dniu 09.10.2008 roku i uzyskał pozytywną opinię.

Przewodniczący Rady Marian Adamowicz zwrócił się z pytaniem, czy Radni mają pytania dotyczące podejmowanej uchwały.

Radni nie wnieśli żadnych dodatkowych uwag.

Przewodniczący Rady zarządził głosowanie nad projektem uchwały.

W wyniku głosowania uchwała została przyjęta jednogłośnie /11 za/.

Uchwała stanowi załącznik Nr 8 do protokołu.

b/

Przewodniczący Rady Marian Adamowicz poprosił Wiceprzewodniczącego Rady Krzysztofa Olecha o przedstawienie projektu uchwały w sprawie ustalenia procedury uchwalania budżetu gminy oraz rodzaju i szczegółowości materiałów informacyjnych towarzyszących projektowi uchwały budżetowej.

Wiceprzewodniczący Rady odczytał projekt uchwały (załącznik Nr 5 do protokołu).

Przewodniczący Rady Marian Adamowicz poinformował, że projekt uchwały był opiniowany na posiedzeniach poszczególnych komisji w dniu 09.10.2008 roku i uzyskał pozytywną opinię.

Przewodniczący Rady Marian Adamowicz zwrócił się z pytaniem, czy Radni mają pytania dotyczące podejmowanej uchwały.

Radni nie wnieśli żadnych dodatkowych uwag.

Przewodniczący Rady zarządził głosowanie nad projektem uchwały.

W wyniku głosowania uchwała została przyjęta jednogłośnie /11 za/.

Uchwała stanowi załącznik Nr 9 do protokołu.

c/

Przewodniczący Rady Marian Adamowicz poprosił Wiceprzewodniczącego Rady Krzysztofa Olecha o przedstawienie projektu uchwały w sprawie wygaśnięcia mandatu Radnego Gminy Dębica Kaszubska Leszka Młyńskiego.

Wiceprzewodniczący Rady odczytał projekt uchwały (załącznik Nr 6 do protokołu).

Przewodniczący Rady Marian Adamowicz poinformował, że projekt uchwały był opiniowany na posiedzeniach poszczególnych komisji w dniu 09.10.2008 roku i uzyskał pozytywną opinię.

Przewodniczący Rady Marian Adamowicz zwrócił się z pytaniem, czy Radni mają pytania dotyczące podejmowanej uchwały.

Radni nie wnieśli żadnych dodatkowych uwag.

Przewodniczący Rady zarządził głosowanie nad projektem uchwały.

W wyniku głosowania uchwała została przyjęta jednogłośnie /11 za/.

Uchwała stanowi załącznik Nr 10 do protokołu.

d/

Przewodniczący Rady Marian Adamowicz poprosił Wiceprzewodniczącego Rady Krzysztofa Olecha o przedstawienie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne przejęcie na własność nieruchomości z zasobu Agencji Nieruchomości Rolnych do zasobu mienia komunalnego Gminy Dębica Kaszubska.

Wiceprzewodniczący Rady odczytał projekt uchwały (załącznik Nr 7 do protokołu). Przewodniczący Rady Marian Adamowicz poinformował, że projekt uchwały był opiniowany na posiedzeniach poszczególnych komisji w dniu 09.10.2008 roku i uzyskał pozytywną opinię.

Przewodniczący Rady Marian Adamowicz zwrócił się z pytaniem, czy Radni mają pytania dotyczące podejmowanej uchwały.

Radni nie wnieśli żadnych dodatkowych uwag.

Przewodniczący Rady zarządził głosowanie nad projektem uchwały.

W wyniku głosowania uchwała została przyjęta jednogłośnie /11 za/.

Uchwała stanowi załącznik Nr 11 do protokołu.

Ad 6

Wójt przypomniał, że wokół działalności GOK w ostatnim okresie czasu narosło wiele kontrowersji. Mieszkańcy mają wiele uwag krytycznych do działalności tej placówki. Najwięcej zastrzeżeń budzi podział środków finansowych na poszczególne miejscowości. Biorąc pod uwagę dotychczasowe dyskusje należy przekazać więcej władzy w tym zagadnieniu do sołectw, stowarzyszeń. Przy organizacji życia kulturalnego na terenie Gminy należy spełniać oczekiwania rad sołeckich, stowarzyszeń, gdyż oni najlepiej wiedzą czego oczekuje miejscowe społeczeństwo. Wczorajsza dyskusja wiele wyjaśniła.

Przewodniczący Rady Marian Adamowicz poinformował przybyłych na sesję, że w dniu wczorajszym tj. 09.10.2008 r. odbyło się posiedzenie komisji Rady Gminy, na którym także debatowano nad sprawami kultury na terenie Gminy.

Wójt zauważył, że w okresie 2 letniej jego kadencji czas pokazał, że jest wola zmiany w tym temacie. Uważa, że należy iść w kierunku reorganizacji istniejącej instytucji. Uważa, że należy pozostawić GOK, w strukturę którego będzie włączona biblioteka. Pracowników zatrudniać pod kontem realizacji konkretnych zapotrzebowań w terenie (instruktorzy), wydzielić część budżetu do dyspozycji Rad Sołeckich i Stowarzyszeń. Wzmacniać współpracę ze Stowarzyszeniami w celu pozyskiwania środków na realizację zadań związanych z rozwojem kultury. Uważa, że należy zacieśnić współpracę z Forum Organizacji Pozarządowych działającym w Gminie w celu podniesienia efektywności działań. Należy dotrzeć do mieszkańców w celu ich aktywizacji. Mamy dobre wyniki tam, gdzie ta aktywność społeczeństwa jest duża. Jest za rozwojem stowarzyszeń, współpracą z nimi oraz za wspieraniem inicjatyw tych stowarzyszeń. Działalność stowarzyszeń będzie wspierana kwotami w przeliczeniu na mieszkańca. GOK także będzie miał w obowiązku wspieranie działań stowarzyszeń. Wysokość środków do podziału będzie znana dopiero po zakończeniu prac nad projektem budżetu na 2009 rok. Nastąpi zmniejszenie wydatków na płace, co stanowiło gro wydatków tej jednostki. Część środków na płace chce pozyskiwać z Powiatowego Urzędu Pracy. Będzie czynił starania by uniknąć krytyki. Żałuje, że w dzisiejszej sesji uczestniczy tak mało sołtysów. Na spotkaniu, na którym omawiano ten temat zdania były podzielone. Działalności kulturalnej należy przyjrzeć się precyzyjnie. Część placówek funkcjonuje w sposób prawidłowy i osiąga dobre efekty, nie można wyłączyć z działalności tych placówek. Jego zamiarem jest scedowanie do GOK przy proponowanym zatrudnieniu prowadzenie spraw z zakresu sportu i turystyki. Jego głównym założeniem jest skierowanie środków na efektywną działalność a nie na płace.

Przewodniczący Rady Marian Adamowicz poinformował, że uzgodniono, że będzie zatrudniona jedna osoba na stanowisku dyrektora-inspektora, która będzie miała

nadzór nad placówkami w terenie oraz współpracą ze stowarzyszeniami. Pozostanie ¼ etatu księgowej, ½ etatu biblioteki w Dębnicy Kaszubskiej i ¼ w Budowie oraz nastąpi redukcja etatu sprzątaczk (obecnie są 2 etaty). Środki na płace zostaną wyłączone z ogólnego budżetu na działalność kulturalną. Instruktorzy natomiast, jeżeli będzie taka potrzeba będą opłacani ze środków tych sołectw, które będą chciały prowadzić taką działalność. Nie jest natomiast za włączaniem działalności sportowej do GOK-u. Dyrektor – inspektor ma być zatrudniony z pensją 2,5 tys. zł. Nie będzie żadnych ograniczeń w prowadzeniu kultury przez stowarzyszenia w ramach środków, które przypadną na sołectwo – miejscowość. Z budżetu nastąpi także wydzielenie środków na imprezy gminne.

B. Skrzypek – Forum Organizacji Pozarządowych – stwierdziła, że członkowie Forum nie wiedzieli na czym ma polegać planowana reorganizacja. Z przedstawionych informacji wynika, że pozostaje pewna struktura, w której uwzględniono propozycje Forum. Jednak zwraca także uwagę, że można zrezygnować z instytucji GOK-u i ogłosić konkurs na prowadzenie i organizowanie kultury w całości przez inne organizacje. Gmina przejęła by tylko obowiązek monitoringu.

Wójt zauważył, że gmina w ramach swoich zadań musi prowadzić biblioteki i dlatego potrzebna jest ta struktura. Prowadzenie pozostałych zadań można zlecić.

Sekretarz zauważyła, że w roku bieżącym próbowano zlecić niektóre zadania do realizacji w drodze konkursu, jednak nie było żadnego zainteresowania ze strony stowarzyszeń.

B. Skrzypek stwierdziła, że obecnie nie mówi o wyłanianiu stowarzyszenia – organizacji do realizacji jednego zadania ale o wyłonieniu organizacji do realizacji wszystkich działań z zakresu kultury.

Przewodniczący Rady Marian Adamowicz uważa, że propozycja jest sensowna i mu się podoba. Należy się nad nią zastanowić. Nie jest także przekonany co do umocowań prawnych w stosunku do bibliotek.

o. R. Iwanowski – przedstawiciel Forum jest zdziwiony, że wspomniano o ogłoszonych konkursach, gdyż uważa, że sposób w jaki zostało to ogłoszone urąga wszelkim zasadom. Dziwi go także fakt, że pozostał pęd do utrzymania obecnych struktur w kulturze. Zastanawia się w jaki sposób zostanie dostosowany statut tej jednostki by te proponowane zmiany zostały zapisane i były realizowane. Z wcześniejszych spotkań wnioskował, że zmiana sposobu zarządzania miała na celu zmniejszenie środków ponoszonych na płace celem przesunięcia ich na aktywizację społeczeństwa w terenie. Dzisiejsza propozycja nasuwa obawy, że dawna struktura zostanie napompowana co spowoduje pozorne zmiany, jego zdaniem nietrwałe. Prosi by przedstawić praktyczną analizę realizacji tego projektu.

Przewodniczący Rady M. Adamowicz stwierdził, że jego obawy są takie same. Jego zdaniem lepszym rozwiązaniem jest utworzenie stanowiska inspektora przy urzędzie, który monitorował by te zagadnienia niż utrzymywanie dotychczasowych struktur. Te zagadnienia leżą w gestii Wójta i bez niego nie można podjąć takiej decyzji.

Radny P. Pałubicki prosi by zastanowić się jakie będą konsekwencje, w przypadku, gdy stowarzyszenie swoim zasięgiem nie obejmie jakiegoś terenu.

o. R. Iwanowski uważa, że w takim przypadku powinien wkraczać inspektor, który odpowiada za te sprawy, a w swoim zakresie czynności ma nadzór nad tymi zagadnieniami. Nie rozumie dlaczego zmienia się strukturę.

Przewodniczący Rady Marian Adamowicz stwierdził, że ostateczne decyzje jeszcze nie zapadły. Proponuje by w tej sprawie zwołać w pilnym terminie kolejną sesję. Proponuje by odbyła się ona za 2 tygodnie.

Radny P. Pałubicki nadmienił, że zgodnie z ustaleniami z komisji nastąpi rozstanie z panią dyrektorem, główna księgową przechodzi na emeryturę. Nad całością ktoś musi mieć nadzór i nie jest ważne czy będzie to dyrektor, czy inspektor.

Sekretarz stwierdziła, że ustawa przewiduje różne formy prowadzenia kultury. Z wypowiedzi o. Iwanowskiego odniosła wrażenie, że urząd nie prowadził w tym zakresie żadnego nadzoru, a to jest nieprawda.

o. R. Iwanowski przypomniał, że na spotkaniu w lipcu podjęto próbę rozpisania tych środków, a teraz odnosi wrażenie, że tamte ustalenia są nieaktualne.

Przewodniczący Rady M. Adamowicz prosi by na kolejną sesję urząd Wójta przygotował szczegółową propozycję działalności GOK po planowanych zmianach.

Radny. Pałubicki prosi by Forum także przygotowało swoją ofertę dotyczącą koncepcji przejęcia, funkcjonowania i zarządzania kulturą.

Przewodniczący Rady M. Adamowicz zauważył, że ta koncepcja ma swym zasięgiem obejmować teren całej gminy. Nie może być tak, że pozostaną obszary, gdzie urząd będzie musiał zawierać umowy na prowadzenie zadań związanych z działalnością kultury.

Radna A. Łomża z przebiegu dyskusji wyciąga wnioski, że GOK powinien nadal pozostać a stowarzyszenia mają się skupić wokół tej działalności i dopomóc w pozyskiwaniu środków z zewnątrz na działalność kulturalną. Uważa, że inspektor nie zda egzaminu, gdyż jego praca będzie odbywać się w godzinach od 7 do 15, a działalność kulturalna powinna być prowadzona w późniejszych godzinach a nie w godzinach pracy urzędu.

Przewodniczący rady M. Adamowicz prosi radnych by na dzisiejszej sesji zgłaszali wszystkie wątpliwości i zastrzeżenia.

Radna J. Karaś uważa, że Forum może przejąć działalność kulturalną w terenie, ale nie widzi tego w samej Dębnicy Kaszubskiej. Obecnie wasza działalność obejmuje mniejsze ośrodki. W samej Dębnicy jest brak społeczników, jest to specyficzny teren i z uwagi na to, że zna to środowisko prosi o przedstawienie koncepcji Forum dla samej Dębnicy.

o. R. Iwanowski cyfry, które były omawiane na spotkaniu wykazały, że kwoty przeznaczone na działalność kulturalną wcale nie są takie małe. Przyjmowaliśmy do wyliczeń kwotę 25 zł na jednego mieszkańca. Jeszcze nie wie jak to będzie wszystko wyglądało w formie prawnej. Przedstawi propozycję na następnej sesji w celu porównania. Jego oferta będzie przygotowana w takiej formie, by na kulturze zaoszczędzić lub maksymalnie ją wydać. Od radnych zależy w jakiej formie będzie dalej funkcjonowała kultura.

Radczynie poinformowała, że w przypadku scedowania organizacji kultury Forum, to ta działalność będzie odbywać się zgodnie z ustawą o Wolontariacie, w tym także finansowanie i zlecenie tego zadania może odbyć się na zasadzie konkursu.

o. R. Iwanowski prosi o informację na jakiej podstawie będzie działał GOK.

Radczynie poinformowała, że na podstawie statutu, który zostanie dostosowany do planowanych zmian.

Radna J. Karaś uważa, że propozycja Wójta dotycząca zaangażowania forum i stowarzyszeń w realizację tego zadania oraz wydzielenia pewnej puli środków na inicjatywy oddolne jest interesująca i warto ją przeanalizować. Uważa, że Dębnicę Kaszubską nie można pozbawić GOK-u.

B. Skrzypek poinformowała, że rozumie zgłaszane obawy. Także uważa, że łatwiej taką działalność prowadzić w małych ośrodkach ale na kolejne spotkanie przygotowana zostanie oferta organizacji kultury na terenie gminy przez Forum obejmującą cały teren gminy.

Przewodniczący Rady M. Adamowicz uważa, że na dzień dzisiejszy należy zakończyć dyskusje w tym temacie. Poinformował, że kolejna sesja, która będzie poświęcona tylko organizacji kultury na terenie gminy odbędzie się 24 października. Prosi by na sesję zaprosić dodatkowo oprócz przedstawicieli FORUM przedstawicieli wszystkich stowarzyszeń działających na terenie gminy.

Ad 7

Przewodniczący Rady Gminy Marian Adamowicz poprosił Radnych o składanie interpelacji.

Radni nie wnieśli interpelacji.

Ad 8

Przewodniczący Rady Marian Adamowicz prosił o składanie wniosków, zapytań i informacji.

Radna J. Karaś prosi o bliższe informacje dotyczące podpisanej umowy na budowę fermy wiatrowej.

Wójt poinformował, że zainteresowany przedsiębiorca, który swoim zasięgiem chce objąć całą gminę. Przedstawił nam projekt umowy. Przedstawiona wersja była nie do zaakceptowania. Była zmieniana. Obecnie zaakceptowaliśmy i podpisaliśmy umowę intencyjną. Umowa nie wskazuje żadnych konkretnych terenów i jest niezobowiązująca. Nie sady, że ta inwestycja będzie realizowana.

Radna I. Tkaczyszyn :

- prosi o wycięcie trzech suchych drzew przy przystanku PPKS w Gogolewie
- ponownie prosi o interwencję w sprawie uprzątnięcia terenu po byłym gospodarstwie rolnym, a zwłaszcza pokrycia eternitowego z budynków gospodarczych,
- prosi także o dokończenie prac przy drodze powiatowej z Dobieszewa do pasa startowego. (wyrwa, woda podmywa i żłobi pobocza),

Wójt poinformował, że temat suchych drzew nie tylko w Gogolewie jest znany. Ten temat nie wymaga żadnej dyskusji i zostanie zgłoszony do Zarządu Dróg Powiatowych. Odnośnie eternitu to uważa, że jest to sprawa medialna, jak ten eternit leży w całości to nie stwarza niebezpieczeństwa. Zagrożenie stwarza gdy jest popękany i pyli. Ten temat był już zgłaszany. Dzierżawca z tych obiektów nie korzysta, ale także nic nie robi by je utrzymać w należytym stanie. Odnośnie drogi poinformował, że za obecny stan winę ponosi urząd, gdyż zgodnie z umową z ZDP powinniśmy wykonać te prace we własnym zakresie. Z uwagi na dociążenie ZGK nie ma kim wykonać tych prac jednak postara się by były one wykonane w jak najszybszym terminie. Na tym odcinku należy wykonać dodatkowe odprowadzenia wód opadowych.

Radna J. Lejczak prosi o informację kiedy zostanie poprawiona nawierzchnia drogi powiatowej do Krzywiania.

Wójt poinformował, że obecnie trwają prace wykonywane przez ZDP na terenie gminy. Do wykonania pozostało jeszcze poprawienie nawierzchni na tej drodze oraz wyasfaltowanie placów przy urzędzie oraz szkole podstawowej. Stara się by zaplanowane prace były zrealizowane. Z wykonania prac, które są wykonane do dnia dzisiejszego jest zadowolony. Na drogach gminnych także staramy się realizować

zadania inwestycyjne. Prawdą jest, że nie wszyscy są zadowoleni. Część ma pretensję dlaczego te ulice a nie inne.

Radna U. Frankowska prosi:

- załatwienie dziury na pętli autobusowej MZK,
- zmianę lokalizacji znaku drogowego ustawionego przy banku, gdyż jest niewidoczny,
- remont drogi Dębica Kaszubska – Podwilczyn,
- wytyczenie przejść dla pieszych w Dębicy

Wójt poinformował, że przeprowadził rozmowy w tej sprawie z panem Zarzyckim z Zarządu Dróg Wojewódzkich. Dyskutowano na temat najpilniejszych inwestycji na drodze 210. Tłumaczył, że zgodnie z przepisami brak podstaw do wytyczania przejść dla pieszych z uwagi na wąską jezdnię i obowiązującą prędkość przy przejeździe przez Dębicę (40 km/godzinę). Nasz projekt zakłada wiele takich szczegółów, które należy w najbliższej przyszłości rozwiązać. Obecnie jest bardzo duży brak na rynku projektowania urządzeń drogowych. Do urzędu zakupiono mapy drogowe zgodnie z obowiązującymi wymogami. W przyszłym roku będziemy chcieli zabezpieczyć środki na współdziałanie w realizacji „azyłu” przy urzędzie oraz budowę zatoki autobusowej przy kiosku. Dziura na pętli będzie załatwana natomiast droga do Podwilczyna będzie realizowana przy współdziałaniu ZDP w roku następnym.

Radny P. Pałubicki prosi o wycinkę drzew przy drodze z Motarzyna do Kotowa. Przy tej drodze zaznaczono 5 drzew do usunięcia, jego zdaniem winny być usunięte wszystkie drzewa po jednej stronie, gdyż droga jest bardzo wąska i uniemożliwia swobodne mijanie się 2 dużych pojazdów. Część zagraża bezpieczeństwu mieszkańców. Pobocze przy tej drodze jest wyższe niż asfalt, co powoduje, że droga jest podmywana. Prosi także o interwencję w PPKS w sprawie przywrócenia kursów, które zostały zawieszony od 01.09. Mieszkańcy mają problem z dojazdem do pracy, szkoły, urzędów. Proponuje by rozważyć problem uruchomienia komunikacji zbiorczej przez innego przewoźnika np. firmę NORD.

Wójt poinformował, że odbył rozmowę z Dyrektorem PPKS. Firma jest państwowa, liczą się zyski ekonomiczne. Od września zawiesili dużo kursów, mimo protestów społeczeństwa. Są gotowi przywrócić niektóre zawieszony kursy ale pod warunkiem, że Gmina je dofinansuje. Swoją decyzję uzasadniają także brakiem kierowców, gdyż twierdzą, że pozostali tylko ci pracownicy, którzy na rynku zagranicznym nie znaleźli pracy. Nie wie czy NORD jest zainteresowany wejściem na ten rynek, gdyż wymagałoby to zwiększenia taboru, a oni także borykają się z trudnościami taborowymi i kadrowymi. Sprawa wycinki drzew jest znana i przekazywana do ZDP.

T. Kołacka – Radna Rady Powiatu poinformowała, że w sprawie zawieszonych kursów składała w sierpniu interpelację na sesji Rady Powiatu i także otrzymała odpowiedź, że nie będą przywrócone z uwagi na nierentowność tych kursów oraz brak pracowników. Zobowiązała się do przekazania zgłoszonych uwag pod adresem Zarządu Dróg Powiatowych na najbliższym posiedzeniu rady w październiku.

Radna J. Karaś poinformowała, że przedkładając sprawozdanie pominęła fakt zakupu biletów przez Gimnazjum dla dzieci dojeżdżających z innych obwodów szkolnych. Tłumaczono jej, że za tymi dziećmi idzie subwencja. Prosi o opinię, czy szkoła ma obowiązek, czy w związku z tym, że rodzice dokonali takiego wyboru oni powinni ponosić tego kosztu.

Sekretarz poinformowała, że jest kilka takich przypadków. Są one sporadyczne. W niektórych przypadkach rodzice kupują sami bilety a w kilku szkoła.

Przewodniczący rady M. Adamowicz uważa, że ten temat leży w gestii dyrektora. Jeżeli przyjmowanie dzieci z innych obwodów nie ma wpływu na liczbę oddziałów to nie widzi potrzeby ingerencji w te sprawy rady.

Wójt uważa, że należy się cieszyć, że w Gimnazjum uczą się dzieci nie tylko z naszego obwodu. Rodzice wybierając tę szkołę realizują marzenia swoje lub dzieci. Dla tych osób jest to utrudnienie ale niektórzy w celu realizacji swoich pasji podjęli to ryzyko. Uważa, że bilety winny być finansowane przez szkołę.

Przewodniczący rady M. Adamowicz uważa, że rada nie ma w tym przypadku nic do powiedzenia. Rozstrzygnięcie tej kwestii należy do Wójta i Dyrektora szkoły. Rada nie może nic nakazywać i zakazywać. Komisja Rewizyjna jeżeli stwierdzi, że jest to niezgodne z prawem w trakcie kontroli może ten fakt zausterkować.

Radna J. Karaś uważa, że Przewodniczący jest niekonsekwentny. Zawsze zarzuca, że nie wszystkie bilety zakupowane są zgodnie z prawem.

Radny K. Olech uważa, że członkowie komisji zgłaszają stwierdzony problem Wójtowi, który ma podjąć działania zmierzające do jego wyjaśnienia. Jednocześnie zauważył, że w przypadku dzieci z Dębnicy Kaszubskiej jeżeli rodzice decydują się na zmianę obwodów, to oni ponoszą koszt dojazdu. Uważa, że wszystkie dzieci winny być traktowane w ten sam sposób. Uważa, że w tym przypadku subwencja subwencją a rodzice powinni ponosić koszt dojazdu.

Wójt poinformował, że rozpozna temat i podejmie stanowisko w przedmiotowej sprawie.

Radny K. Olech ponownie prosi o wykonanie prac odwodnieniowych przy Gimnazjum. Zwraca także uwagę na fakt, że na nowo pobudowanej ulicy Jagiełły parkują ciężkie samochody. Uważa, że to może przyczynić się do ponownego szybkiego zdewastowania tej inwestycji. Jego zdaniem jest różnica przejechać a parkować. Powrócił także do sprawy stadionu w Dębnicy Kaszubskiej. Poinformował, że stadion został zamknięty na 3 miesiące. Obecnie mecze miejscowej drużyny odbywają się w Motarzynie. Uważa, że to co w tej chwili jest na stadionie to już jest dno. Wiele razy zgłaszał temat, nie otrzymywał odpowiedzi, nie potrafi powiedzieć czy jego postulaty były traktowane jako interpelacje, czy jako zapytania. Obecnie toczą się prace przy budowie boiska w ramach programu ORLIK. A co dalej ze stadionem. Stan techniczny tego boiska jest fatalny, urąga wszelkim przepisom. Stan murawy jest zły, brak zaplecza socjalnego, trybuny wymagają gruntownej modernizacji. Wśród młodzieży jest zryw do uprawiania piłki nożnej. W Dębnicy Kaszubskiej nie ma bazy. O remont tego stadionu prosi już szósty rok i nie może się doprosić o podjęcie konkretnych kroków. Uważa, że za zaistniały stan odpowiadają dwie strony. W ubiegłej kadencji p. Zacha opiekował się stadionem i przez pół roku był tam porządek. Obecnie nawet po meczach nie jest posprzątane. Wszędzie można spotkać porozbijane szkło. Obecnie w Dębnicy brakuje bazy sportowej. Młodzież zawiązała klub kibica. Ich zachowanie było naganne. Dzięki staraniom działaczy klubu udało się ten problem rozwiązać, Wszystkie mecze odbywają się w Motarzynie. Działacze ościennych klubów są zdziwieni taką postawą władz. Także uważają, że władze gminy nie interesują się losem stadionu.

Wójt prosi by w przyszłości radni precyzyjnie określali co jest interpelacja, a co wnioskiem by takie sytuacje nie miały więcej miejsca. Odnośnie poprawy odwodnienia w okolicy Gimnazjum poinformował, że jest ten temat nie załatwiony. Jego zdaniem brakuje tam urządzenia, które zagospodarowało by tę wodę. System odprowadzania wody w tamtym rejonie jest źle rozwiązany.

Radny K. Olech zauważył, że 4 lata temu pracownicy ZGK rozpoczęli tam prace ale nie zostały one skończone. Jego zdaniem należy podnieść wjazd do Gimnazjum i wodę przekierunkować w stronę ulicy Sobieskiego.

Wójt poinformował, że w ZGK obecnie nie ma siły roboczej. Pracownicy zaangażowani są przy budowie szatni. Zwrócił się z prośbą, że jeżeli radny ma jakąś osobę, która to wykona to bardzo prosi by się zgłosiła w urzędzie w celu uzgodnienia zakresu prac i wysokości odpłatności.

W sprawie parkowania ciężkich samochodów na ulicy Jagiełły uważa, że nie powinno dochodzić do takich sytuacji, że ta czynność będzie czynić straty, czy szkody w mieniu gminnym. Jeżeli będą zastrzeżenia do wjazdów ciężkich pojazdów na tę ulicę to wskażemy miejsce gdzie mogą parkować.

Przewodniczący Rady Marian Adamowicz uważa, że należy zwrócić się z prośbą do wykonawcy by określił wytrzymałość nawierzchni drogi.

Radny P. Pałubicki uważa, że przy wlocie na tę ulicę należy ustawić znak „zakaz wjazdu pojazdów ciężarowych – nie dotyczy pojazdów zaopatrzenia”.

Wójt w sprawie stadionu poinformował, że ten temat leży mu mocno na sercu. Wielu przeciwności nie da się jednak przekroczyć. Przedłużają się procedury składania wniosków na realizację zadań w tym zakresie. Z ostatnich informacji jakie posiada to wnioski na realizację zadań w zakresie infrastruktury sportowej mają być składane w marcu przyszłego roku. Koszt tej inwestycji szacuje na kwotę 1 mln. zł, skarbnik mówi o kwocie 1.700 tys. zł. Na ten cel w przyszłym budżecie musimy zabezpieczyć 300 tys. zł. Na całą nawierzchnię boiska należy nawieść margla (ok. 20 cm grubości) oraz warstwy ornej. Podłoże musi przytrzymywać wodę. Ten temat stara się rozwiązać zgodnie z oczekiwaniami społeczeństwa. W związku z tym, że w marcu mają być składane wnioski obecnie nie będzie w tym zakresie podejmował żadnych decyzji. W roku bieżącym na wszystkie boiska zostały wykonane i ustawione boksy plastikowe, które służyły zawodnikom. Na wszystkich boiskach boksy stoją, a w Dębnicy zostały potłuczone. W Dębnicy Kaszubskiej nikt nie poczuwa się do roli gospodarza tego obiektu. Ten obiekt podobnie jak pozostałe boiska w terenie jest oddany w użytkowanie Stowarzyszeniu. Uważa, że sytuacja ulegnie zmianie z chwilą gdy ten obiekt zostanie ogrodzony, zamknięty i zatrudniony pracownik do nadzoru. Zgodnie z umową na budowę kompleksu sportowego w ramach programu Orlik musimy na okres 20 letni zatrudnić osobę, która będzie sprawowała nadzór nad obiektami. Kompleksy będą sąsiadować ze sobą i ta osoba będzie miała nadzór nad całością. Jest dobrej myśli i sądzi, że w tej kadencji ten temat uda się załatwić. Do chwili obecnej nie było możliwości pozyskania środków z zewnątrz na ten cel, a z naszych nie wykonamy całego zakresu zadań jaki tam jest przewidziany. Jako Wójt robi wszystko co jest możliwe, by temat był załatwiony pozytywnie. Zna oczekiwania społeczeństwa w tym zakresie. Jako Wójt dobija się do decydujących oraz robi dobry klimat dla gminy. Nie jest kibicem piłki nożnej, dlatego nie chodzi na mecze, ale kibicuje wszystkim miejscowym drużynom i jest za rozwojem sportu na terenie gminy. Zna problemy działaczy. Co roku podnoszone są kwoty przeznaczone na rozwój klubów sportowych. Wie, że lwią część środków pochłaniają fundusze przekazywane do PZPN. Środki, które pozostają do dyspozycji klubów nie zawsze wystarczają na sprzęt, stroje nie wspominając o utrzymaniu boisk. Uważa, że z chwilą wybudowania kompleksu w ramach programu Orlik sytuacja ulegnie poprawie i młodzież będzie miała miejsce do uprawiania sportu. Dozorca, który tam będzie, będzie czuwał nad utrzymaniem ładu i porządku. Zapewnił, że od przyszłego roku na pewno rozpoczną się prace na tym boisku.

Radny K./ Olech stwierdził, że nie ma pretensji do Wójta, ale zwraca uwagę na potrzeby dzieci i młodzieży. Ten stadion nie jest mu potrzebny ale właśnie młodemu pokoleniu. Przykro mu jak idzie z dziećmi na skocznię a tam w piaskownicy znajduje się porozbijane butelki. Zależy mu na bezpieczeństwie dzieci. Za ironię uważa, że jako radny nie ma wpływu na to, że dzieci nie mają gdzie ćwiczyć.

Przewodniczący Rady M. Adamowicz także zapewnił, że prace na tym stadionie rozpoczną się w przyszłym roku, nawet jeżeli Gmina nie pozyska środków z zewnątrz. Uważa także, że w tej kadencji radni nie muszą się wstydzić za działania w tym temacie. W tej kadencji na pewno zostanie pobudowana szatnia, o którą także walczono od kilku lat, oraz zostanie oddany do użytku 2 boiska dodatkowe w ramach Orlika. W przyszłym roku rozpoczniemy prace przy budowie murawy.

Radny K. Olech prosi, by nadzorować wszystkie wykonane prace, by nie zostały zaprzepaszczone wszystkie działania.

Wójt poinformował, że będzie opiekun w ramach Orlika i będzie miał to w obowiązkach. Odnośnie meczy miejscowej drużyny to poinformował, że następny sezon z uwagi na planowane prace będą także rozgrywane w Motarzynie.

Radny K. Olech zauważył, że kibice z Motarzyna bardzo się z tego cieszą, gdyż mają więcej atrakcji.

Ad 9

Marian Adamowicz Przewodniczący Rady Gminy o godzinie 15³⁰ dokonał zamknięcia obrad sesji Rady Gminy po wyczerpaniu porządku obrad.

Protokołowała:

Teresa Kozdroń-Kołącka

**Przewodniczący
Rady Gminy**

/-/ Marian Adamowicz